

Dagsorden:	Referat: Råds.medl. : Elin Steffen Grethe Bjarne Jens Chr. Terese Jens Erik Lone Fravær. ÷ : + - + + + - + + +
1. KONSTITUERING: - Vi sætter det nye lokalråd!	Formand: Bjarne Østerlund Næstformand: Jens Chr. Mathiasen Kasserer: Grethe Hansen Sekretær: Elin Søbye Elin ønsker at fratræde sit hverv som tovholder for klimarådet. Terese har indvilget i at påtage sig denne opgave fremover.
2. ÅRSMØDE I LOKALRÅDET: - Kort evaluering.	Tilfredshed med arrangementet. Flot fremmøde og aktiv dialog. Tommy's indlæg var rigtig godt og brugbart for den almene borger. Til næste årsmøde bør vi anvende lydanlægget i Forsamlingshuset, så alle kan høre. Næste år bør der være skriftlig afstemning omkring valg af kandidater til lokalrådet. Det vil kræve en vedtægtsændring og forslaget sættes derfor på næste årsmødes dagsorden. Grethe's indkøb til forplejning var beregnet til 30 gæster, men passede fint, til de 55 fremmødte.
3. PROJEKT "GRØN BOLIGROTATION" - Opsamling og status. - Virtuelt møde den 11. april. - Borgermøde den 2. maj. - Byggestart på Seidelinsgade!	Det første møde i projektet blev afholdt i tirsdags virtuelt. Se tidligere udsendt referat. Det kommende borgermøde vil blive afholdt den 2. maj i Jacobs Spisehus, Givskud Zoo Zootopia kl. 19 til 21. Ingen tilmelding. Der satses på ca. 60 deltagere til kaffe og brød. Oplæg til invitation er modtaget fra COWI. Invitationerne printes som flyers og fordeles i alle postkasser i hele sognet, samtidig med opslag på Facebook og diverse steder i byen. Vigtigt at alle forstår, at projektet er tænkt som udvikling af et værktøj, som vores lokalsamfund kan tage i anvendelse ved etablering af seniorvenlige boliger fremover. Nikoline Jacobsen, LDF tager sig af det videre fornødne omkring arrangementet og kontakter Tenna fra Givskud Zoo. Workshop planlægges først i juni. Kunne det evt. være sammen med et grundlovsarrangement i byen? Nærmere plan senere. Byggeriet på Seidelinsgade går snart i gang og det forventes at der er tale om 5 boliger/lejligheder.
4. STIGRUPPEN: - Oplæg til møde med gruppen. v. Bjarne.	Leif Kyed fra stiggruppen har henvendt sig til Bjarne. Efterlyser hjælp til organisering af stiggruppens aktiviteter. Efter at stiprojekterne Frydensbjerg- og Pottervejssporet blev skrinlagt pga. lodsejernes bekymringer i forhold til jagtinteresser, har der været stilstand i gruppens arbejde. Forskellige muligheder blev drøftet, dvs. forslag til nye stiforløb m.v. Derudover blev det drøftet om man kan finde en tovholder/organisator enten eksternt eller i lokalrådets regi. Flere emner blev drøftet. Nogle af emnerne skal spørges. Vores nye medlem af lokalrådet Erik Jepsen var ikke afvisende over for at tage tjansen. Vedr. den tidligere drøftede historiske rute rundt i Givskud, tager Grethe kontakt til Anne-Dorthe mht. muligheder. Derudover henvises til vedhæftet bilag til dette møde.
5. AKTIVITETSOMRÅDE: - Status - v. arbejdsgruppen	Richard er i gang med at udfærdige tegninger for projektet. I forhold til kirken vedr. placering af et kommende madpakkehus på arealet, vil Jens forelægge menighedsrådet tegningerne inden endelig beslutning.
6. FORSKØNNELSE MV. - Møde med Hovedkær lokalråd ved Bjerlev hede den 2. marts. - Bænkebordsæt, - status. - Shelterpladsen, infotavle? -	Repræsentanter fra Givskud lokalråd har haft et møde med medlemmer af Hovedkær lokalråd (Gustav Gerstrøm m.fl.) ved Bjerlev Hede den 2. marts. Det var et godt møde og grundlag for et fremtidigt samarbejde mht. bl.a. naturstier i området. Mht. bænkebordsæt afventes stadig tilbagemelding fra beboerforeningen i Lundene i forhold til en evt. placering der. Man har heller ikke hørt fra Riis beboerforening vedr. de 2 sæt som de tidligere har udtalt ønske om. Beboerforeningen forventes selv at tage kontakt til Michael Hansen vedr. dette. Den tidligere tænkte placering i Skolding må opgives, idet lodsejer ikke ønsker dette. Anden placering drøftet. Et bænkebordsæt er nu placeret ved krydset Præstevejen og Hærvejen øst for byen. Oplæg til infotavle på Knudshøje shelterplads blev gennemgået. Listen bliver opdateret med bl.a. placering af hjerterstartere i området. Leif Kyed har nøglen til tavlen.

	<p>Jens Chr. har talt med Arne Vestergaard, Byens bil mht. en evt. opsætning af ladestander ved tankanlægget hvor byens bil holder. Arne tager den videre drøftelse med Bo (købmand). Der kan søges om penge til opsætningen.</p> <p>Forslag til opsætning af solceller ved Knudshøje shelterplads og Torvet mhp. muligheden for opladning af mobiltelefoner. Elin vil undersøge hvilke mulige løsninger der er. Stik til opladning af elcykler ved Torvet ønskes ligeledes etableret. En opgave for vores lokale elektriker eller?</p>
<p>7. MOBILITET:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Vejle kommune afholder workshop i Vingsted den 8. maj vedr. Gentænkning af den kollektive trafik. Husk evt. tilmelding senest den 3. maj. - 	<p>Der er udsendt invitation til workshop omkring den kollektive trafik den 8. maj i Vingsted arrangeret af Vejle kommune. Umiddelbart var der ikke interesse fra lokalrådet mht. deltagelse.</p>
<p>8. VELKOMSTMAPPER:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Nye tilflyttere? - 	<p>6 mapper venter på at blive delt ud. Elin tager en mappe med til næste møde, så alle inklusive vores nye lokalrådsmedlemmer kender indholdet.</p>
<p>9. NYT FRA ULN:</p> <ul style="list-style-type: none"> - ULN's årsmøde i Vingsted den 18. april kl. 17. - Husk individuel tilmelding!! - Aftalt Bysyn med ULN den 7. sept. kl. 15.30 til 17.00. 	<p>Der er tilmeldt 5 deltagere fra lokalrådet til årsmødet i Vingsted den 18. april. Kl. 17. Jens Chr. samler Lone, Bjarne og Grethe op. Elin kører direkte fra arbejde til Vingsted.</p> <p>Bysyn i Givskud den 7. september kl. 15.30 til 17.00 (aftalt med Lars Kastberg):</p>
<p>10. EVENTUELT:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Næste lokalrådsmøde, dato og sted? - Hvem tager brød med? 	<p>Bjarne havde på forhånd udsendt forslag til ny Handlingsplan 2023-24. Den blev godkendt.</p> <p>Vedr. skift af kasserer i lokalrådet, så tager Grethe kontakt til Richard og banken mht. evt. dokumentationskrav m.v. og melder tilbage til lokalrådets medlemmer hvis behov for dette.</p> <p>Elin har drøftet med Maren Pilegård mht. udnyttelsen af et grønt område mellem skolen og stien ned mod kunststofbanen. Maren vil komme herud og kigge og bidrage med kreative forslag og evt. finansiering af ideen.</p> <p>Borgerforeningen har efterlyst forslag til renovering af legeplads i anlægget. Et par lokale ildsjæle har meldt sig og søgt inspiration i etablerede legepladsen i Filskov og i Farre.</p> <p>Elin påtænker at tage kontakt til landbetjenten mhp. bedre sikring af fodgængerovergangen ved Vejlevej-Stadionvej. I den forbindelse blev det igen drøftet om ikke muligheden for opsætning af en stærekasse ved skolen kunne overvejes.</p> <p>En del af vejtræerne mellem Riis og Givskud langs cykelstien er blevet udskiftet af Vejle kommune. Der er tale om ca. 12-15 stk.</p> <p>Elin fortalte om at GUF har fået 2.500 kr. af Vejle kommune for en dags indsats i august 2023 sammen med en flok børn at fjerne affald på 1,5 km. af Vejlevej. Andre frivillige foreninger kan også søge om dette stilsjud, men kun en forening per år.</p> <p>Næste møde bliver tirsdag, den 16. maj kl. 19 i Givskudhallens cafeteria. Jens tager brød med.</p>